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Oœwiadczenie skierowane do minister rozwoju regionalnego El¿biety Bieñkowskiej

Szanowna Pani Minister!
Moje oœwiadczenie zwi¹zane jest z pismem marsza³ka województwa œl¹skiego, pana Bogus³awa Œmi-

gielskiego, który nakreœla w nim sytuacjê projektu „Dostawa elektrycznych zespo³ów trakcyjnych do
wykonywania pasa¿erskich przewozów regionalnych w katowickim obszarze metropolitarnym – 6
sztuk”.

Zg³oszony projekt zak³ada integracjê wielu œrodków transportu w wydajny i efektywny ekonomicznie
system transportowy, tym samym zapewniaj¹cy przemieszczanie mieszkañców województwa pomiêdzy
skrajnymi miastami katowickiego obszaru metropolitarnego, to jest z Gliwic przez Zabrze, Rudê Œl¹sk¹,
Œwiêtoch³owice, Chorzów do Katowic i dalej przez Sosnowiec, Bêdzin, D¹browê Górnicz¹ a¿ do Zawiercia.

Propozycjê projektu zg³oszono w ramach priorytetu VII „Transport przyjazny œrodowisku” dzia³a-
nia 7.3 „Transport miejski w obszarach metropolitalnych” Programu Operacyjnego Infrastruktura
i Œrodowisko. Projekt zosta³ bardzo dobrze przyjêty przez Ministerstwo Infrastruktury, które zapewni³o
przedstawicieli województwa œl¹skiego, i¿ zostanie on umieszczony na indykatywnej liœcie projektów
kwalifikuj¹cych siê do wsparcia. Z dostêpnych informacji wynika, i¿ Ministerstwo Infrastruktury wy-
st¹pi³o do Ministerstwa Rozwoju Regionalnego o wprowadzenie projektu na wspomnian¹ listê.

Pomimo wielu walorów i pozytywnej oceny, na pocz¹tku wrzeœnia bie¿¹cego roku Departament Fun-
duszy UE Ministerstwa Infrastruktury poinformowa³ województwo œl¹skie, i¿ projekt nie zostanie umie-
szczony na liœcie projektów kwalifikuj¹cych siê do wsparcia w ramach Programu Operacyjnego
Infrastruktura i Œrodowisko, gdy¿ „minister rozwoju regionalnego nie wyrazi³ na to zgody”. Niestety za-
rz¹d nie mia³ mo¿liwoœci poznania merytorycznych powodów tej decyzji.

Decyzja ta wydaje siê niezrozumia³a, tym bardziej i¿ Programowi Operacyjnemu Infrastruktura i Œro-
dowisko grozi niewykorzystanie œrodków pomocowych Unii Europejskiej. Zg³aszany przez województwo
œl¹skie projekt wymaga³by wsparcia ze œrodków Funduszu Spójnoœci, stanowi¹cego podstawê finanso-
wania Programu Operacyjnego Infrastruktura i Œrodowisko, na poziomie 63 milionów z³ (przy jedno-
czesnym zapewnieniu przez województwo wk³adu w³asnego na poziomie 90,72 miliona z³). Ze wzglêdu
na fakt, i¿ œrodki pomocowe przewidziano na poziomie 22,18 miliarda euro, projekt zg³aszany przez wo-
jewództwo œl¹skie wydaje siê co najwy¿ej œrednio du¿y. Dodatkowo warto nadmieniæ, i¿ projekty taboro-
we s¹ uznawane za proste i szybkie w realizacji, ale skutecznie pomagaj¹ce mieszkañcom.

W zwi¹zku z tym uprzejmie proszê Pani¹ Minister, aby pochyliæ siê nad projektem „Dostawa elektry-
cznych zespo³ów trakcyjnych do wykonywania pasa¿erskich przewozów regionalnych w katowickim ob-
szarze metropolitarnym – 6 sztuk”. W mniemaniu Ministerstwa Infrastruktury spe³nia on wszelkie
wymogi, tak¿e formalne, dlatego warto wprowadziæ go na listê projektów kwalifikuj¹cych siê do wspar-
cia, tym bardziej ¿e jego realizacja w znaczny sposób przyczyni siê do polepszenia warunków ¿ycia licz-
nej spo³ecznoœci, która zamieszkuje województwo œl¹skie.

Z wyrazami szacunku
Antoni Motyczka




